

Verlag van de bijeenkomst van 3 december 2015

(Verlore Kost - Stadskantoor - 19.30 uur)

Aanwezigen:

Schepen:

Voorzitter: Frans Visser

Secretaris: Cedric Heerman

Leden: Mieke Heymans, Peggy De Wit, Bart Lauwers, Rik Hendrix, Luc Vanhout, Johan Spits, Herman De Backer, Nicole Cleymans, Simonne Evrard, Marc Hendrickx, Edith Wouters, Erik Smeets, John Glenisson

Raadsleden/waarnemers: -

Gast sprekers: Hugo Meeus

Verontschuldigd: Astrid Wittebolle, Brigitte Malfait, Carl Bruyninckx, Mieke Machielsens, Peter Vanommeslaeghe, Wouter Cyx, Corneel Van De Sande, Lutgart Proost, Jean Marie Paklons, Wouter Van Reusel

Afwezig: Jan Peeters, André Nijs

Verslaggever: Gert Cloostermans

#### Agenda:

- Goedkeuring vorig verslag
- Bespreking interactieve sessie over thema's en werking van de Gecoro (post-it's van de vergadering in september)
- Overzicht en toelichting over de projecten voor een betere Stadsregio
- Varia

#### Goedkeuring vorig verslag:

In het vorige verslag werd vermeld dat er ten gepaste tijde een dropbox gaat aangemaakt worden voor de Gecoro. Er wordt voor gezorgd dat iedereen voor het einde van het jaar een link voor de dropbox en een korte handleiding ontvangt. Op de vraag of eventueel de beleidsplannen in de dropbox kunnen gezet worden, deze kan je steeds raadplegen op de website van de stad (<http://www.turnhout.be/beleidsplannen>).

Het verslag wordt goedgekeurd en ondertekend door de voorzitter.

#### Bespreking interactieve sessie over thema's en werking van de Gecoro:

Na het bekijken en bundelen van de post-it's van de vergadering van september zijn we tot volgend lijstje met onderwerpen gekomen. Een aantal punten zijn redelijk breed opgevat, een aantal andere zeer specifiek.

- De werking van de Gecoro en het komen tot adviezen
- Mobiliteit
- Duurzaamheid
- Groen in de stad en de groene ruimte rond Turnhout
- Projecten
- Het ruimtelijk structuur plan
- Huisvesting
- Open (publieke) ruimte
- Ruimtelijke kwaliteit
- Andere

Hoe gaan we hier nu mee verder? Op vlak van werking is er de vraag vanuit de diensten om de kennis en het potentieel dat in de Gecoro aanwezig is aan te boren. Zo leren we de wensen vanuit de geledingen kennen en kan er gefocust worden op de ideeën die uit de groep komen. Tevens kunnen zo de verschillende geledingen elkaars standpunten beter leren kennen en begrijpen. Een voorstel hierbij is om een werkgroep of enkele kleinere werkgroepen op te richten om te komen tot concrete voorstellen.

Thematisch kan er een uitdaging komen over ruimtelijke onderzoeken, projecten, RST, .... Aan de hand van toelichtingen in de komende vergaderingen willen we over deze punten van gedachten wisselen. Op deze manier krijgen de nieuwe mensen de nodige info mee en de oude leden krijgen hierdoor nog eens een update. Concreet houdt dit in dat de volgende vergaderingen telkens één van de volgende punten zeker op de agenda komt te staan:

- Lange termijnvisie van de Stadsregio (thema's mobiliteit en duurzaamheid) Dit staat vandaag al op de agenda
- Onderzoek demografie en koppeling aan woonprojecten (thema's huisvesting, groen in de stad, publieke ruimte)
- Toelichting stadsprojecten (thema's ruimtelijke kwaliteit en projecten)
- Evaluatie van het ruimtelijk structuurplan (alle thema's met ook aandacht voor open ruimte)

Is het de bedoeling dat de werkgroepen binnen de Gecoro worden gevormd of kunnen er ook andere leden vanuit de geledingen aan meedoen? *Terugkoppeling is altijd nuttig, misschien is het wel eens interessant dat elke geleding een kleine toelichting geeft over hoe zij bepaalde dingen zien. Het is niet altijd even makkelijk om het programma van de Gecoro te sturen vanuit de diensten. Op deze manier kan er een dialoog op gang komen en kunnen we bekijken of we een werkbare methode gemaakt krijgen om een aantal zaken op een interessante en actieve manier binnen de Gecoro te bespreken. Veel Gecoro's werken heel passief waarbij er wordt gewacht tot er dossiers zijn die moeten behandeld worden. Wij proberen het een beetje anders te doen door los van het aanbod van de overheid een algemene visie te ontwikkelen waardoor we een aantal standpunten kunnen innemen en die dan ook kunnen vertalen in onze adviezen.*

Er zijn wel een aantal specifieke vragen vanuit de geledingen. Het is inderdaad misschien wel eens de moeite om te bekijken of het mogelijk is om een globaal ruimtelijke ordening-plan op te maken met de wensen vanuit de geledingen zodat we een soort geraamte hebben waar we alles aan op kunnen hangen. Het is echter altijd moeilijk om van iets algemeen naar iets concreet te gaan. We moeten voorkomen dat wij als commissie werk gaan doen dat andere mensen al gedaan hebben. Maar we zouden wel aanvullend moeten kunnen werken. Als dit geraamte er is, kan daar ook een soort van opvolgingssysteem uit voortvloeien waarin we de stapsgewijze evolutie van de projecten kunnen volgen.

Ruimtelijke ordening en al wat er rond hangt is een ingewikkelde materie. Zelfs op professioneel niveau is het niet altijd duidelijk wat er allemaal aan info te vinden is. Zo zijn er niet enkel de wettelijke zaken maar ook een aantal visienota's. Het zou wel interessant zijn om dit allemaal in de Gecoro te kunnen bundelen om te weten waar iedereen mee bezig is.

De voorzitter stelt voor om de resultaten van de post-it's eerst eens rustig thuis te bekijken en volgende vergadering verder te bespreken. Dan kunnen we ook het idee van de oprichting van een werkgroep beter inschatten.

### Overzicht en toelichting over de projecten voor een betere Stadsregio:

De presentatie wordt in de dropbox geplaatst. Het is belangrijk om te weten dat deze presentatie en zijn inhoud niet af zijn, maar dat het een work in progress is.

Er wordt in dit verhaal wel wat meer uitleg gegeven bij de spoorverbinding maar waarom komen de lijnbussen niet aan de orde? *De lijn is een organisatie die een beetje een eigen wil en vooral eigen financiën heeft. In sommige stukken van het verhaal, zoals het mobiliteitsplan, staat de Lijn wel. Wat we hier getoond hebben is maar een stuk van het verhaal, hierachter zitten nog tientallen andere verhalen die constant in beweging zijn.*

### Varia:

\* De vergaderdata voor 2016 blijven traditioneel gepland elke eerste donderdag van de maand, rekening houdend met eventuele schoolvakanties. De vergaderingen in juli en augustus gaan enkel door indien er dringende adviezen moeten gegeven worden. In principe gaat de Gecoro in 2016 door op de volgende donderdagen:

7 januari, 4 februari, 3 maart, 14 april, 12 mei, 2 juni, 7 juli (o.v.), 4 augustus (o.v.), 1 september, 6 oktober, 10 november en 1 december

\* De Stadsregio en de universiteit van Antwerpen hebben samen een verhaal gemaakt rond hoe omgaan met wonen in de Stadsregio. De tentoonstelling hierover is te bezichtigen in de kerk Sint-Jozef-arbeider in Vosselaar. Op woensdagen 16/12/2015, 20/01/2016 en zondag 31/01/2016 worden er gratis rondleidingen van ongeveer een uur georganiseerd.

\* Er is eigenlijk veel te doen in en met de Gecoro, toch is de vergadering van november niet doorgegaan. Er wordt op aangedrongen om toch maandelijks de Gecoro te laten doorgaan. *Op de dag dat de Gecoro in november gepland was, konden zowel Cedric als Hugo zich door omstandigheden niet vrij maken. Soms zijn er werkafspraken die last minute gemaakt worden waar ambtenaren geen vat op hebben en waar ze aanwezig moeten zijn. Er wordt zo veel mogelijk naar gestreefd om de vergaderingen door te laten gaan, maar soms kan het niet anders dan er één niet te laten doorgaan.*


\* Er wordt gevraagd om vanuit de geledingen en eigen achtergrond eens out of the box na te denken over de eventuele mogelijkheden voor een invulling van de pannenfabriek en omgeving Baalse Hei zodat dit op de volgende vergadering besproken kan worden.

\* Vorige week is er in Knack een artikel verschenen over de aanduiding van de Europese natuurbehoudsdoelstellingen. In het computermodel dat daar gebruikt werd was er geen sprake meer van het Turnhouts Vennengebied. We moeten voor ogen houden dat het hier niet enkel over plantjes gaat. Als men bijvoorbeeld kijkt naar wat er de laatste jaren in de Liereman is gebeurd, kan dit ook een serieuze economische impact hebben. Bij het ganse overlegproces hierover is er echter nog nooit iemand van het bestuur aanwezig geweest. Begin 2016 komt er een schriftelijke bevragingronde waarbij alle actoren nog eens hun wensen kunnen overmaken. De voorzitter stelt voor om tegen de vergadering van februari te bekijken hoe we de problematiek rond de natuurinstandhoudingsdoelstellingen en het ruimtelijke verhaal rond het Vennengebied concreet kunnen bespreken, met de bevoegde schepen er bij.

\* Uit de presentatie van vandaag is nog eens gebleken dat ruimtelijke ordening zoveel meer is dan enkel maar huizen en appartementen bouwen. Het hangt nauw samen met een aantal andere zaken zoals milieu, mobiliteit, duurzaamheid,... We zijn hierin voor veel zaken zeer afhankelijk van wat er boven onze hoofden beslist wordt. Daarom is het zeer belangrijk dat er nog eens op gewezen wordt dat vanuit de Stadsregio op bovenlokaal niveau iedereen dezelfde taal spreekt.

\* Op algemene vraag zetten we voor volgende vergadering de stand van zaken van de website op de agenda.

3 december 2015.



Frans Visser  
Voorzitter